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 Ledamöter 
Gustav Johansson (M) ordförande 
Veronica Palm (S) vice ordförande 
Henrik Virro (M) 
Erika Wing (M) 
Jonas Nilsson (M) 
Urban Rybrink (L) 
Ola Gabrielson (MP) 
Christina Peterson (C) §§ 1-13, §§ 15-34 
Bo Hansson (S) 
Gisela Norrman (S  
Hassan Jama (V) 
Lena Rydblom (V) 
Tobias Karlsson (SD) 

  
   
   
   
   

   
   

   
   

  
 
 
 

 Tjänstgörande ersättare 
Kristina Katajikko (M) tjänstgör för 
Christina Peterson (C) § 14 
 

Ersättare 
Kristina Katajikko (M) §§ 1-31, § 34 
Camilla Hane (M) 
Björn Wredberg (M) §§ 1-31, § 34 
Erik Engstrand (M) 
Ulrika Strömberg (L) §§ 1-31, § 34 
Nickie Excellie (MP) §§ 1-31, § 34 
Elisabet Abelson (C) §§ 1-13, §§ 14-31, § 34 
Mikael Hörnkvist (S) §§ 1-31, § 34 
Halahen Zaidane (S) §§ 1-31, § 34 
Simon Pittuco (V) §§ 1-31, § 34 
Vakant (V) 
Inge Pihlström (SD) §§ 1-31, § 34 
Lisa Palm (Fi) 
 
  
  
 

 

Tjänstepersoner 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningscheferna Jeanette Holmqvist, Karin Åberg §§ 
1-22, Veronica Starck §§ 1-22, Leif Kananen §§ 1-22 och Kersti Tagesson §§ 1-22, stabschef 
Anna Larsson §§ 1-22, enhetschef Pierre Persson §§ 1-22, enhetschef Katarina Elving §§ 
32-33, handläggare Ann-Christine Gullans §§ 32-33, nämndsekreterare Magnus Hillborg 
 
Personalföreträdare 
 
 

Justering 2020-09-29 
 
Sekreterare 
 
 
Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

Gustav Johansson (M) Veronica Palm (S) 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) 
att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll. 
Justering sker tisdagen den 29 september 2020 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   
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§ 3 
Minnesmärke till Aspöparken i Örby 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag av Örby 
idrottssällskap, eller Örby IS. Örby IS vill sätta upp en flaggstång i Aspöparken 
som ligger i Örby. Örby IS vill också sätta upp ett minnesmärke i parken. 
Flaggstången och minnesmärket ska uppmärksamma föreningens engagemang. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker att det är en bra idé att sätta 
upp en flaggstång och ett minnesmärke. Förvaltningen vill komma överens med 
Örby IS om hur flaggstången och minnesmärket ska skötas. Förvaltningen vill 
också komma överens med Örby IS om vem som ska flagga. 
 
Förvaltningen vill skriva ett avtal med Örby IS som bestämmer vem som ska 
ansvara för vad. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 
september 2020. 
Dnr EÅV 2020/248. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Utegym i trädskoleområdet vid Enskede Gård 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag från en 
boende i Enskede gård. Personen vill att förvaltningen bygger ett utegym vid 
Båtlekplatsen. Båtlekplatsen ligger i Plantanparken vid Enskedevägen.  
 
Förvaltningen hänvisar till det redan befintliga utegym som finns i Blåsut som 
ligger ungefär en och en halv kilometer därifrån. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 
september 2020. 
Dnr EÅV 2020/283. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 
Frisbeegolf i Rågsveds naurreservat eller annat skogsområde i 
söderort 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
En medborgare föreslår att det anläggs en frisbeegolfbana i Rågsveds 
naturreservat eller på annan lämplig plats i söderort.  
 
Det finns redan idag en frisbeegolfbana på Högdalstoppen som inte används i så 
stor utsträckning. Banan är i stort behov av renovering.  
 
Stadsdelsförvaltningen strävar efter att området där banan finns ska omvandlas 
till parkmark. Förvaltningen skulle i så fall kunna underhålla platsen och 
utveckla området så fler kan använda banan. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
31 augusti 2020. 
Dnr EÅV 2020/291. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6 
Växthus med infravärme och mycket solljus för personer med 
reumatiska problem 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett förslag från en person som 
bor i stadsdelen. Personen vill att förvaltningen ska bygga ett växthus med 
infravärme någonstans i stadsdelen. Eftersom en sådan miljö kan vara bra för 
personer med reumatiska problem. Reumatism är en sjukdom som bland annat 
innebär att det gör ont i lederna i kroppen.  
 
Förvaltningen rekommenderar förslagslämnaren att vända sig till privata aktörer 
då det inte ligger inom förvaltningens uppdrags att uppföra växthus med 
infravärme i stadens parker. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 
september 2020. 
Dnr EÅV 2020/293. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7 
Insatser för att nå våldsutsatta kvinnor i karantän 
Svar på skrivelse från (M), (L), (MP), (C), (S), (V), SD) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Många stannar hemma just nu för att de inte vill bli smittade av Covid-19. 
Politikerna i stadsdelsnämnden är oroliga för att fler personer utsätts för våld av 
någon som de har en nära relation till, nu när många stannar hemma. Politikerna 
vill att de som arbetar i förvaltningen ska informera personer om att det finns 
hjälp att få för det. Informationen ska de till exempel få hem i sin brevlåda.  
 
Under sommaren har skolungdomar delat ut information om hur förvaltningen 
kan hjälpa personer som utsätts för våld av någon som de har en nära relation 
till. Informationen delades ut i brevlådor i Rågsved och Hagsätra och vid några 
tunnelbanestationer.  
 
På bland annat öppna förskolor, parklekar och medborgarkontoret finns 
information om var man kan få hjälp om man utsätts för våld av någon som man 
har en nära relation till. På några av platserna finns informationen på toaletten. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
2 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/245.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Vi vet att våld mot kvinnor förekommer i alla samhällsklasser och i alla 
åldersgrupper. Problemet är inte isolerat till ett område, det är inte några 
särskilda kvinnor som drabbas och det går inte att se vilka män som är förövare. 
Det är lika viktigt att informationsinsatser går ut till boende i Örby och Årsta, 
som i Rågsved och Hagsätra.  
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Nu rapporteras också om en ökad smittspridning i Stockholm. hälso- och 
sjukvårdsdirektör i Region Stockholm har flaggat för att familjekarantän kan bli 
aktuellt i Stockholm. Det betyder att vi återigen kan se mer isolering i hemmet 
och med sin förövare. Därför vill vi se att denna insats kan fortlöpa och att 
information, också på olika språk, kan delas ut i hela stadsdelen. 
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§ 8 
Extra stöd till föreningslivet 
Svar på skrivelse från (S)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Veronica Palm (S) har i en skrivelse till nämnden ställt frågan hur förvaltningen 
kommer säkerställa att det lokala föreningslivet får det extra stöd som krävs med 
anledning av coronakrisens effekter.  
 
Det pågår ett brett och aktivt arbete i staden såväl centralt som lokalt för att 
samverka och nå ut till civilsamhällets aktörer i såväl hela staden som i 
stadsdelsområdet.  
 
För de föreningar som är direkt berörda inom stadsdelsnämndens ansvarsområde 
finns möjlighet att i närtid (oktober) ansöka om såväl verksamhetsstöd som 
aktivitetsstöd. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
10 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/246.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
 
Vi tackar för förvaltningens svar på vår föregående skrivelse om stödet till 
civilsamhället under denna period. Det är en stor prövning som kommit vår väg 
och om vårens arbete från förvaltningen och stadens medborgare visat oss 
något, så är det att prövningar möter vi tillsammans. Med enad kraft. 
 
Civilsamhället har visat sig ovärderligt, både i hur man nått ut till utsatta 
grupper men också i hur man ställt om verksamheter för att fortsatt möta 
medborgare. När staden ställer om för att rädda liv är det lätt att prioritera ner 
kultur, fritid och demokrati men vi är av uppfattningen att just dessa områden är 
en essentiell del för att lyckas med det arbetet. 
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Det är klokt att inte kräva tillbaka redan utbetalda bidrag och bra att 
förvaltningen fortsatt uppmanar föreningslivet till ansökan om föreningsbidrag. 
Men kanske är detta ett gyllene tillfälle att tänka bredare kring hur man kan 
hjälp föreningarna lokalt. I rådande tider kanske det främsta hjälpmedlet som 
föreningarna i Enskede-Årsta-Vantör kan få är tillgång till råd och stöd, kring 
hur de kan vara behjälpliga, vilka systerföreningar som man kan samverka med 
och vad som gäller kring riktlinjer för aktiviteter.  
 
En annan aspekt som är viktig att lyfta gällande de ekonomiska faktorerna är 
tillgången till information kring hur man ansöker, när man ska ansöka men 
framförallt information om att man kan ansöka. Det är såklart beaktansvärt att 
vi beviljar stöd till redan etablerade föreningar i Enskede-Årsta-Vantör, men 
med det vi vet om mångfalden av aktörer i framförallt Enskede-Årsta-Vantör är 
att dom är betydligt fler än de som ansöker.  
 
Med det sagt så innebär det inte att alla är i behov av ett sådant stöd, eller att de 
uppfyller kriterierna för att motta det, men det finns ett intresse av att 
säkerställa att de som är i behov av ekonomiskt stöd också får information om 
att det finns. 
 
 

  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-09-24 

Sida 12 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 9 
Hög tid att sätta Ebba Grön på kartan 
Svar på skrivelse från (S)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
En politiker som sitter i stadsdelsnämnden har föreslagit att bandet Ebba Grön 
ska få en gata uppkallad efter sig. Ebba Grön var ett punkband som spelade 
mycket i Rågsved och Högdalen för ungefär 40 år sedan. Politiken vill därför att 
staden ska hylla Ebba Grön och byta namn på en av gatorna i Rågsved till Ebba 
Gröns gata.   
 
Stadsdelsförvaltningen tycker inte att en gata ska uppkallas efter Ebba Grön 
eftersom de personer som spelade i bandet fortfarande lever. Förvaltningen 
tycker att endast avlidna personer ska få gator uppkallade efter sig. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
25 augusti 2020. 
Dnr EÅV 2020/302.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10 
Tertialrapport 2 år 2020 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Tertialrapport 2 för år 2020 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 
2. Nämnden begär budgetjustering med 0,2 mnkr för ökade kapitalkostnader 

inom stadsmiljöområdet avseende avskrivningar. 
3. Nämnden begär budgetjustering med 4,95 mnkr för lokaländamål. 
4. Nämnden begär budgetjustering med 1,9 mnkr för arbete med utsatta EU-

medborgare. 
5. Nämnden begär budgetjustering med 0,8 mnkr för kommunalt 

bostadsbidrag för personer med funktionsnedsättning. 
6. Nämnden begär budgetjustering med 1,8 mnkr för maskiner och 

inventarier. 
7. Nämnden godkänner omslutningsförändringar om 58,5 mnkr 
8. Beloppsgräns för periodiseringar (interimsbokföring) fastställs till ett 

belopp om 20 000 kr och mer. 
9. Nämnden godkänner Lokal handlingsplan i enlighet med Stockholms 

stads strategi för att minska risken för att barn, unga och unga vuxna dras 
in i kriminalitet 2019-2022, bilaga 1.15.   

10. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Tertialrapport 2 år 2020 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd följer upp 
de mål och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i stadens budget 2020. 
I tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens verksamhet och 
ekonomi under året fram till och med augusti. Förvaltningen bedömer att 
nämnden med sitt arbete bidrar till att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål 
kommer att uppfyllas under året. En osäkerhet finns utifrån att konsekvenserna 
av den pågående pandemin ännu inte fullt ut går att analysera. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
16 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/416. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilda uttalanden 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Precis som hela världen drabbas vår stadsdel av den globala pandemi vi är mitt 
inne i. Det syns tydligt i tertialrapport två som omfattar hela den tid pandemin 
har pågått. Därför är det svårt att dra slutsatser kring hur verksamheten hade 
utvecklats om inte Covid19 hade drabbat vår verksamhet, våra medarbetare och 
våra invånare. Däremot går det att se att vi inte är tillräckligt väl rustade för att 
motverka de negativa effekter som kommer i kölvattnet av pandemin. 
 
Med skrikande röda siffror ser vi i tertialrapporten hur en ekonomisk nedgång 
leder till arbetslöshet och hur det slår mot de av våra medborgare som har 
svagast för ankring på arbetsmarknaden och de med störst behov av stöd från 
det gemensamma. 
 
Regeringen gör en hel del för att minska den negativa effekten. Förstärkt A-
kassa, möjlighet till korttidspermitering, lyfta av sjuklöneansvaret och ökade 
statsbidragen till kommuner och regioner för att nämna några av de större 
insatserna. Men i tertialrapporten kan vi se att det inte räcker för att dämpa 
stöten för de av våra medborgare som drabbas. Vi är oroade för de sociala 
konsekvenser som utan åtgärd kommer att följa i spåren av de akuta 
ekonomiska. 
 
För att gestalta kan vi peka på att försörjningsstödet ökar i stadsdelen, liksom 
antalet avhysningar. Att orosanmälningar om barn som riskerar att fara illa 
ökar kan både vara en signal om att det är ökad risk för att barn inte får sin rätt 
till en trygg uppväxt tillgodosedd eller att fler vuxna ser och vågar anmäla. 
Oavsett så är det ytterst alarmerande att orosanmälningarna inte handläggs 
med den skyndsamhet som barnet har rätt att kräva eller ens som lagen 
stipulerar. Samtidigt ser vi i tertialrapporten att konsulter hyrts in till individ- 
och familjeomsorgen. Det är bara allt för uppenbart att resurserna i grunden 
inte är tillräckliga för att ge våra allra mest utsatta medborgare den service och 
det stöd de har rätt till. 
 
I övrigt vill vi rikta ljuset på sjukfrånvaron. Det är inte konstigt att den ökat 
under perioden. Motsatsen hade förvånat. Men i en ekonomisk nedgång drar 
anställda i vallfärdens verksamheter ett stort lass, inte sällan i en allt trängre 
situation. Det är därför viktigt att även fortsatt hålla ögonen på sjukfrånvaron 
som ett mått för brister hos stadsdelen som en god arbetsgivare.  
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Den grupp i hemtjänsten som arbetat med tryggt mottagande har ställt om och 
under perioden arbetat med coronasmittade. Det har varit framgångsrikt, men 
det väcker frågor kring om det då funnits resurser till ett tryggt mottagande? Vi 
oroas också över att de som har hemtjänst har allt för många olika personer 
som besöker dem. Det skapar otrygghet för den äldre, inte minst i en tid av 
social isolering. Vi kan se att inte ens det allt för väl tilltagna målet kommer att 
nås.  
 
Vi vill också peka på att det ser ut som att omsorgsbehovet hos äldre minskar 
och att socialpsykiatrin beviljar förre insatser. Detta samtidigt som vi är mitt 
inne i en pandemi som socialt drabbar just dessa grupper extra hårt. Vi ställer 
oss frågande till vad detta betyder. Kan det inte snarare vara så att inte alla som 
skulle behöva få en insats faktiskt får det? Vi behöver nu höja ambitionerna. 
Skapa fler trygga anställningar i omsorgen, ha bättre beredskap och öka 
anslagen till välfärden. 
 
Avslutningsvis vill vi betona vikten av att stadsdelen tar ansvar för att minska 
effekten av pandemin på satta sätt som regeringen gör. I tider av ekonomisk 
nedgång är det än viktigare att det gemensamma står rustade för att hantera 
sociala konsekvenser och för att stödja människor tillbaka till eller in i arbete 
och egen försörjning. Att arbetsspåret i daglig verksamhet har inte prioriterats 
är i detta sammanhang djupt problematiskt. Redan innan krisen hade 
arbetslösheten ökat tydligt utan att initiativ hade tagits. Med krisen är 
ungdomsarbetslösheten i Stockholm nu fördubblad jämfört med för ett år sedan. 
Vad väntar den politiska majoriteten på? Som en följd av passivitet ökar nu 
arbetslösheten. Detta är förstås primärt dåligt för den enskilde men riskerar 
också leda till ökade kostnader för stadsdelsnämnden och där på följande 
sparkrav på verksamheter.  
 
Nu är inte tid att vänta. Det krävs en betydligt mer aktiv politik. Det förtjänar 
våra medborgare, medarbetare och verksamheter. 
 
 
Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Det har nu gått fler månader sedan Coronapandemin på allvar bröt ut i Sverige. 
Tyvärr har vi kunnat se att många av de som drabbats av covid-19 har haft 
äldreomsorgsinsatser, vi har dessvärre också kunnat se hur den styrande 
majoriteten varit allt för långsamma med att agera med konkreta åtgärder för 
att minska smittspridningen inom äldreomsorgen. Personalen inom 
äldreomsorgen har fått ta ett stort ansvar och ibland ta risker för att ge våra 
äldre den omsorg de har rätt till. Vi hoppas att detta blir en lärdom för 
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framtiden och att mer resurser skjuts till äldreomsorgen för att kunna ha en 
högre kvalitet inom verksamheten, fler tillsvidareanställda, för att inte de som 
arbetar inom äldreomsorgen ska behöva arbeta på flera olika verksamheter, och 
bättre arbetsvillkor bara för att nämna några åtgärder.  
 
I tertialrapporten kan man se att stadsdelen ser med osäkerhet på framtiden och 
vilka effekter som pandemin kommer att få framöver. Fler i stadsdelen har nu 
behov av ekonomiskt bistånd och av arbetsmarknadsinsatser som en följd av att 
fler blivit arbetslösa både som en följd av Corona pandemin och den i allmänhet 
inbromsade ekonomin.  
 
Något som pandemin har visat oss alla är behovet och vikten av en stark och 
hållbar offentlig sektor. Det är det offentliga som ser till att det finns allt från 
förstärkningsteam inom hemtjänsten som även kan ta hand om smittadebrukare 
från de privata utförarna till förskola under sommaren för all den personal inom 
vården som kanske inte kunnat ta ut sin semester. Och det är det offentliga som 
hållit uppe många privata företag för att säkerställa att pandemin inte får än 
större ekonomiska konsekvenser. 
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§ 11 
Nybyggnation av integrerad förskola – Kinnnaredsgränd 69, 
fastighet Familjen 2 
Genomförandeärende 

Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att 
bygga en integrerad förskola med fyra avdelningar på Kinnaredsgränd 69, 
Fastighet Familjen 2. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd hemställer hos 
kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna projektet. 

 
Ärendet 
Förskolan Ädelstenen håller till i en tillfällig lokal i de centrala delarna av 
Östberga. Detta efter en brand år 2014. Förskolan kommer att flytta till en 
nybyggd förskolelokal som planeras på Kinnardesgränd 69 en liten bit ifrån den 
tillfälliga lokalen.  
 
Den planerade förskolan ligger i bottenplanen i ett studentbostadshus. Då 
marken lutar kommer köket att ligga längst ner i byggnaden och avdelningarna 
en våning upp. 
 
Den nya förskolan kommer att bestå av 4 avdelningar och totalt kommer det att 
gå 72 barn på den. Förskolan planeras att stå färdig för inflyttning i slutet av år 
2022. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
20 juli 2020. 
Dnr EÅV 2019/000313. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 
Nytt hyresavtal för Förvaltningslokaler på Slakthusplan 2-8 samt del 
av Livdjursgatan 4 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner det nya hyresavtalet för förvaltningslokalerna 
på Slakthusplan 4-8 samt Livdjursgatan 4. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om att 
få teckna hyresavtalet. 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna det nya 
avtalet om det godkänns i kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

 
Ärendet 
Hyresavtalet för förvaltningens lokaler på Slakthusplan 2- 8, samt del av 
Livdjursgatan 4, sas upp för omförhandling i början av 2020. Ett nytt hyresavtal 
har nu förhandlats fram 
 
Det nya hyresavtalet är dyrare än det som sades upp för omförhandling, och 
innehåller samtidigt större ytor. Hyresnivån ligger dock i nivå med 
marknadshyror i området. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner det nya hyresavtalet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
1 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/420. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 
Hundrastgårdar och Stockholms lokala ordningsföreskrifter    
Hemställan till kommunfullmäktige 

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd hemställer hos kommunfullmäktige att 
ändra de lokala ordningsföreskrifterna enligt stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 
Enskede Årsta Vantörs stadsdelsförvaltning tänker bygga tre nya hundrastgårdar 
i år.  
 
Då hundrastgårdarnas placering finns bestämda i Stockholms allmänna lokala 
ordningsföreskrifter kan inte nya anläggas utan att registreras i dessa 
ordningsföreskrifter.  
 
Dessutom är stora delar av stadsdelens naturreservat angivna som 
hundrastområden vilket står i konflikt med naturreservatens föreskrifter. 
 
Stockholms stads ordningsföreskrifter behöver därför ändras.   
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
27 augusti 2020. 
Dnr EÅV 2020/415. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

  



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-09-24 

Sida 20 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 14 
Överenskommelse om Idéburet offentligt partnerskap (IOP) – 
Inkluderande Enskede och Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Jäv 
Christina Peterson (C) och Elisabet Abelson (C) anmäler jäv och deltar inte i genomgång 
och beslut i ärendet. 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner avtalet om Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Inkluderande Enskede. 
 
Ärendet 
För att erbjuda stadsdelsområdets nya invånare i genomgångsbostäder bättre 
möjligheter till inkludering i samhället har stadsdelsnämnden tagit fram ett avtal med 
en lokal förening. I avtalet anges stadsdelsnämndens och föreningens respektive 
åtaganden. Stadsdelsnämnden tillgängliggör del av en lokal och den ideella 
föreningen anordnar och bemannar aktiviteter för nyanlända. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
19 augusti 2020.  
Dnr EÅV 2020/394.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Vi är glada över att förvaltningen ingår överenskommelse med den ideella 
föreningen Inkluderande Enskede enligt partnerskapsmodellen IOP (Idéburet 
offentligt partnerskap).  
 
Föreningen har redan etablerat engagemang mellan boende i Enskede och 
Sandstugans genomgångsbostäder via organisering av aktiviteter och 
nätverksträffar. Erfarenheter från liknande nätverksarbete mellan boende i Örby 
och nyanlända i modulhusen vid Älvsjömässans f.d. parkeringsplats häromåret 
har lagt grunden till dessa framgångar som bara kan leda framåt.  
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§ 15 
Motion om att utvärdera det brottspreventiva arbete som Stockholms stad 
har bedrivit 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/300 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Ärendet 
Peter Wallmark (SD) har skrivit ett förslag där han vill att kommunfullmäktige 
beslutar att berörda förvaltningar utvärderar det brottspreventiva arbete som 
hittills bedrivits för att se vilka åtgärder som är effektiva och vilka som inte är 
det. 
 
Brottsförebyggande arbete omfattar många olika aktörer och många olika typer 
av aktiviteter. Insatser som ges till enskilda personer och andra 
brottsförebyggande åtgärder följs upp och utvärderas redan idag.   
 
Förvaltningen delar uppfattningen att utvärderingar är viktiga. Det är även viktigt 
att kunskapsspridningen inom staden om brottsförebyggande arbete utvecklas. De 
uppföljningar och utvärderingar som görs är tillräckliga och förvaltningens 
bedömning är att det inte behövs ytterligare utvärderingar. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
12 augusti 2020. 
Dnr EÅV 2020/301. 
 
Yrkande 

1. Tobias Karlsson (SD) yrkade att nämnden ska tillstyrka motionen, samt 
2. att därutöver anföra 

 
Trots att staden under flera decennier bedrivit ett dyrt och omfattande 
brottspreventivt arbete blir brottsligheten allt grövre och kriminaliteten sjunker 
ner i åldrarna.  
 
Sverigedemokraterna ser det därför som nödvändigt att utvärdera det 
brottspreventiva arbetet som har bedrivits, och idag bedrivs av Stockholms stad, 
för att se vilka lösningar som varit effektiva och vilka som varit det motsatta.  
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Den alltmer påtagliga kriminaliteten i Stockholm har orsakat många 
medborgare oro för deras egen, deras familjer och i synnerhet deras barns, 
säkerhet. Det är dags att stadsdelsnämnden tar ansvar för invånarnas trygghet 
och ett steg på vägen är att bedriva ett effektivt brottspreventivt arbete. 
 
Därutöver anser vi att slutsatsen i tjänsteutlåtandet från E-Å-V förvaltning är 
felaktigt. Förvaltningen menar att det inte behövs fler utvärderingar eftersom 
Stockholms stad och stadsdelen redan utvärderar tillräckligt. I tjänsteutlåtandet 
redovisas inga konkreta resultat av befintlig utvärdering. En översiktlig 
beskrivning av brottspreventivt arbete i Stockholms stad i kombination med en 
utsaga om att detta arbete utvärderas är inte tillräckligt.  
 
Sverigedemokraterna vill se en tydlig bild av befintlig utvärdering av samverkan 
mellan socialtjänst, polis och skola. Har polis och skola till exempel förändrat 
sitt sätt att arbeta med orosanmälningar till socialtjänsten? Blir arbetet 
effektivare i och med den samverkan som pågår? Kan det bli ännu bättre om 
mer resurser tillförs eller skulle förändringar i lagrum ge mer effekt på 
samverkan? 
 
Inga kostnader redovisas och ej heller någon effekt. Det går helt enkelt inte att 
bedöma om den befintliga brottspreventionen är kostnadseffektiv.  
 
I tjänsteutlåtandet nämner de att olika metoder för sociala brottspreventiva 
åtgärder följs upp på individnivå för att sedan aggregeras till respektive metod. 
Inget resultat av detta redovisas dock. Därför är det svårt att bedöma om 
befintlig uppföljning är tillräcklig.  
 
I utlåtandet nämner man att staden analyserar vilka orsaker som finns för de 
problem som ska förebyggas. Däremot får vi ingen inblick i hur bra dessa 
orsaksanalyser har fungerat i praktiken. Och därmed ingen bild över om 
befintlig utvärdering är tillräcklig. 
 
I övrigt skulle vi i Sverigedemokraterna gärna få en tydligare lägesbild över hur 
mycket fast kameraövervakning och drönare som används för närvarande och 
hur det har inverkat preventivt på brottsutveckling. Inte heller detta nämns i 
utlåtandet. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Tobias Karlssons (SD) yrkande mot 
sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Tobias Karlsson (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
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§ 16 
Riktlinjer för bostadsförsörjning 2021-2024 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/791 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 
remissen. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har skrivit ett förslag på riktlinjer som handlar om bostäderna i 
Stockholm. I riktlinjerna framkommer vad som påverkar hur många bostäder det 
finns i staden. Riktlinjerna beskriver också vilka grupper i samhället som kan ha 
svårt att få tag på en bostad, samt förslag på hur staden kan arbeta för att 
underlätta för alla målgrupper att få en bostad..  
 
Förvaltningen är positiv till att staden tagit fram riktlinjer för 
bostadsförsörjningen och att de bygger på en analys av befolkningsutvecklingen 
och de bostadsbehov som finns. Vidare är det bra att riktlinjerna ligger i linje 
med andra styrdokument inom staden. 
 
Förvaltningen lämnar i svaret på remissen ett antal synpunkter och lyfter några 
frågeställningar. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
2 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/362. 
 
Yrkande 
1. Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) yrkade att nämnden 

delvis ska godkänna förvaltningens förslag till beslut, samt 
2. att därutöver anföra 
 
Vi är stolta över den dynamik och mångfald som vår stadsdel kan erbjuda. För 
att värna och utveckla det krävs en ansvarsfull och aktiv bostadspolitik med ett 
kraftigt ökat bostadsbyggande i alla delar av staden för alla invånare.  
 
Prognoserna i förslaget till riktlinjer för bostadsförsörjning visar att det behövs 
7 000 nya bostäder varje år för att till år 2040 täcka det demografiska behovet. 
Denna prognos tar inte hänsyn till varken den bostadsbrist eller trångboddhet 
som finns idag. Det är oacceptabelt. Prognoserna måste justeras upp med vad 
som krävs för att både möta nya Stockholmare och samtidigt bygga bort 
bostadsbristen och trångboddheten. 
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Istället för att bygga bostäder inleder den grönblå majoriteten ombildningar av 
hyresrätter. Samma politik som när de borgerliga styrde förra gången. För varje 
ombildning ökar kötiden hos Bostadsförmedlingen. Under den första stora 
ombildningsvågen åren 1999-2004 ökade snittet för kötiden från 4,1 år till 6,0 
år. Under 2007-2010 ökade den från 5,7 år till 6,7 år. Denna borgerliga politik 
utarmar allmännyttan och gör det svårare och dyrare att få en bostad i 
Stockholm. Förvaltningen pekar på ytterligare en effekt av en styvmoderligt 
behandlad allmännytta: Det blir svårare att hitta lägenheter till våldsutsatta 
kvinnor när allmännyttan krymper.  
 
Stockholm behöver en annan bostadspolitik. En politik som sätter ökat 
bostadsbyggande främst. Det råder brist på alla former av boenden, men det 
måste vara prioriterat att bygga nya hyresrätter, inte minst i områden som idag 
domineras av bostadsrätter eller äganderätter. I Enskede-Årsta-Vantör finns 
flera sådana områden. Här har allmännyttan ett stort ansvar och kan vara 
ledande. Dessutom måste ombildningarna av hyresrätter stoppas. Idag hotas 
medborgare i Rågsved med att bli av med sin hyresrätt för att staden driver en 
politik med udden riktad mot just dessa.  
 
Vi socialdemokraterna och vänsterpartiet vill ha en bostadspolitik som ställs om 
från ombildningar och utförsäljningar till att bygga bostäder som vanligt folk 
har råd att bo i. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Veronica Palms m.fl. (S) och Hassan 
Jamas m.fl. (V) yrkande mot sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i 
enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet 
till förmån för sitt eget yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Veronica Palm m.fl. (S), Urban Rybrink (L), Ola 
Gabrielson (MP), Christina Peterson (C) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
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Precis som hela staden så växer Enskede-Årsta-Vantör. Vi är glada över att fler 
människor finner det attraktivt att bo i vår del av staden och bli en del av den 
variation vi kan erbjuda. Samtidigt vill vi i anslutning till planerna för 
bostadsförsörjning göra ett gemensamt påpekande. 
 
Under lång tid och under olika politiska majoriteter har skevheten mellan 
exploatering för arbetsplatser bestått. Det finns en tydlig brist på arbetsplatser 
på den södra sidan av staden. För många av våra medborgare innebär det lång 
pendling och sämre möjlighet till egen försörjning. Den skeva balansen leder 
också till att stadsdelen går miste om den positiva kringverksamhet som 
arbetsplatser ger upphov till i form av service och aktiviteter dagtid, som i sig 
genererar fler arbetsplatser. Att pendling långa stunder varje dag påverkar livet 
för den enskilde är lätt att förstå, men det belastar också kollektivtrafiken mer 
än vad som vore nödvändigt och för många blir bilen ett sätt att få livet att gå 
ihop, men följden att både trängsel och utsläpp ökar.  
 
Med detta uttalande vill vi peka på vikten av planering för fler arbetsplatser i 
och i närheten av vår stadsdel. Det skulle vara en vinst både för våra 
medborgare och för staden som helhet. 
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§ 17 
Förslag till ny avfallsplan för Stockholms kommun 2021-2024 
Svar på remiss från Stockholm Vatten och Avfall 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 
remissen. 
 
Ärendet 
Stockholm Vatten och Avfall (SVOA) har förnyat sin avfallsplan för 
Stockholms stad perioden 2021-2024. Planen efterliknar i stort den förra 
versionen för perioden 2017-2020 och innehåller således aktiviteter och mål som 
stadsdelsförvaltningen redan arbetar mot. Förvaltningen önskar att förslaget om 
avgiftsbeläggning på bygg- och rivningsavfall undersöks noggrannare eftersom 
det kan öka risken för sopdumpning – en kostnad som till stor del belastar 
stadsdelsnämnden. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
31 augusti 2020. 
Dnr EÅV 2020/404. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-09-24 

Sida 28 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 18 
LSS-utredningen (SOU 2018:88) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1005 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 
remissen. 
 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått tycka till om ändringar av 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).  
 
Ett förslag har lämnats om en ny lag.  
 
Förslaget är att lagen ska innehålla tre nya stödinsatser för personer med 
funktionsnedsättning.  
 
Förslaget är att Försäkringskassan ska ha ansvar för personlig assistans. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
17 september 2020. 
Dnr EÅV 2020/405. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19 
Ansökan om serveringstillstånd Capital indisk restaurang 
Svar på remiss från socialförvaltningen, tillståndsenheten, dnr 9.1.1-
4801/2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 
restaurangen kl. 11-22 måndag till söndag.  

2. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering på 
uteserveringen kl. 11-21:30 måndag till söndag. 

 
Ärendet 
Företaget Capital Indian Restaurang AB vill servera alkohol på Capital indisk 
restaurang i Årsta. De vill servera alkohol i restaurangen kl. 11-22 alla dagar i 
veckan och på uteserveringen kl. 11-21:30 alla dagar i veckan.   
 
Socialförvaltningens tillståndsenhet bestämmer om serveringstillstånd i 
Stockholm stad. De har frågat vad Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
tycker om att restaurangen ska servera alkohol. Till exempel med hänsyn till om 
det bor människor i närheten som kan bli störda.    
 
Förvaltningen tycker att restaurang Capital indisk restaurang ska få servera 
alkohol i restaurangen kl. 11-22 alla dagar i veckan och på uteserveringen kl. 11-
21:30 alla dagar i veckan.   
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 
27 augusti 2020 
Dnr EÅV 2020/386 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2020/2 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet i september ställdes in 
D. Protokoll från funktionshinderrådet – sammanträdet i september ställdes in 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2020-09-15 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 21 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 
skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP) och 
Christina Peterson (C) lämnade en skrivelse om ”Inventering av kolonilotter och 
stadsodlingar”. 
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§ 22 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Socialborgarrådet 
Socialborgarrådet Jan Jönsson besöker på tisdag Enskede-Årsta-Vantör för att 
tala om trygghet. 
 
Utvecklingen av Slakthusområdet 
På tisdag förmiddag den 29 september träffar socialborgarrådet Jan Jönsson 
förvaltningsledningen. Vi kommer vara i Östberga kulturhus (inkl. en guidad tur i 
området) och samtalet kommer säkert kretsa kring Platssamverkan i såväl 
Östberga som Rågsved och med de trygghetsfrågor som hör till detta. Vi kommer 
också prata om aktuella frågor inom socialtjänstens olika delar från de yngsta till 
de äldsta samt verksamheten för personer med funktionsnedsättning.  
 
På nästa nämndinformation den 15 oktober planerar vi för en information kring 
aktuell utveckling för Slakthusområdet. 
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 23 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 24 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 25 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
 
 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-09-24 

Sida 36 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 26 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 27 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 28 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 29 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 30 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 31 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 32 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 33 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 stycket 1 punkten LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 34 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 15 september, 
17 september och 24 september2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
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